淡江大學98學年度第2學期課程教學計畫表
	程名稱
	(中)英語教學導論
	授課教師
	黃月貴

	
	(英)INTRODUCTION TO ENGLISH LANGUAGE TEACHING
	
	

	開課系級
	(中)英文四Ｐ
	開課資料
	□必修

■選修
	□0（單學期）
□1（上學期）   ■2（下學期） □3（第3學期）
	  學分
	先修科目
	(中)英語教學

	
	(英)TFLXB4P
	
	
	
	
	
	(英)Introduction to TESOL (I)

	學系教育目標
	學生基本能力

	使命（Ｍｉｓｓｉｏｎ）
培養英文語言、文學及文化、生態、英語教學等多元研究的專才。
願景（Ｖｉｓｉｏｎ）
     秉持英文系為國內英語教學及文學研究的優良傳統，將此傳統發揚光大，成為教學與研究並重之科系。
價值（Ｖａｌｕｅ）
　　 英文全方位的學習，語言與文學並重，實用與理論兼顧。
策略（Ｓｔｒａｔｅｇｉｅｓ）
　　　密集訓練聽、說、讀、寫、譯五技。
　　　加強英文學習的資訊化及國際化。
　　　提昇大三出國留學計畫的質與量。
　　　實施英語能力檢測，提高學生就業競爭力。加強與國外著名大學的視訊教學。
      發展英美文學、文化研究、生態文學以及英語教學研究方面的特色及學術研究國際化。
	A. 英語文能力

B. 專業能力

C. 全球化意識

D. 豐富人文素養

E. 就業競爭力

F. 創意與批判之能力

G. 邏輯分析能力

H. 溝通能力

	 課程簡介 （限50~100字）
	In the second part of the course, we will explore aspects you will need to consider in order to become an effective L2 teacher within the framework of Communicative Language Teaching. We will discuss principles of language learning and teaching with specific focus on developing listening, speaking, reading and writing skills. We will also explore different variables that will influence decisions you make as a teacher, the various roles you can play as a teacher, ways to deal with mistakes and errors, as well as issues on classroom assessment and evaluation. 


	本課程教學目標與學生基本能力相關性

一、目標層次（選填）：1記憶、2瞭解、3應用、4分析、5評鑑、6創造。

二、單項教學目標分別對應「目標層次」有多項時，僅填列最高層次項即可（例如：「目標層次」可對應2、3項時，僅取3；對應3、5、6項時僅取6）。惟各項課程教學目標對應該系「學生基本能力」時，則可填列多項「學生基本能力」（例如：A、AD、BEF）。

	教學目標

Students will acquire the fundamentals of ELT theories, pedagogical principles, classroom procedures and develop practical techniques through reading, lectures and discussions, video viewing, and classroom observation.
	相關性

	
	目標層次
	學生基本能力

	
	6
	BCDEFH

	
	 

	課程目標之教學策略與評量方法

	Course Requirements:
1. Readings/Class participation 15%: Attendance is required at all sessions. 
Note: Students are expected to attend class on time and for the full period on a regular basis. Unexcused absences (over 1/3 of the term) will result in a failed grade and tardiness a lower participation grade. The following situations may constitute excused absences: 1. Documented illness (written notice from physician); 2. Documented family emergency; 3. Other verifiable and/or documented emergencies.
2. Observation report: 15%

Observe two language classes and write a report based on this experience (For DUE DATES, see the course outline. Late turn-in will NOT be accepted after this day, so plan your assignments’ completion carefully)
3. Quizzes: 15%

4. Group project: research on good language learners (presentation & written report): 15% 
5. Final Exam: 40%


	授 課 進 度 表

	週次
	內容（Subject/Topics）
	備註

	1
	Orientation
	

	2
	Technology in the classroom (ch. 12)
	

	3
	Classroom management (ch 15)
	

	4
	Strategies-based instruction (ch 16)
	

	5
	Teaching listening (ch 18) ; Pronunciation handout
	Quiz 1

	6
	Teaching listening (ch 18)
	

	7
	Teaching speaking (ch 19)
	

	8
	Teaching speaking (ch 19)
	

	9
	Teaching reading (ch 20) Observation report due 
	Quiz 2

	10
	期中考試週 (conference with instructor)
	

	11
	Teaching reading (ch 20) 
	

	12
	Teaching reading (ch 20) Group project report
	

	13
	Teaching writing (ch 21) Group project report
	Quiz 3

	14
	Teaching writing (ch 21); Group project report ; review 
	

	15
	Graduation exam
	

	教學設備
	▇電腦   ▇投影機   □其他（　　　　　　　　）

	教材課本
	H. D. Brown. 2007. Principles of language learning and teaching (5th Edition). Pearson Education, Inc.



	參考書籍
	handouts

	學期成績計算方式
	▇Attendance/participation: 15 ％   ▇Quizzes：15％  ▇Observation report：15％    
▇Group project: 15 ％   ▇期末考成績：40 ％

	備考
	教學計畫表上傳步驟：教務處首頁點選「教務資訊」→「教學計畫表上傳」；網址：http://ap09.emis.tku.edu.tw/。
※非法影印是違法的行為。請使用正版教科書，勿非法影印他人著作，以免觸法。
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